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VÁŽENÍ	SPOLUOBČANÉ,	

ráda  bych  vám  jménem  celého  zastupitelstva  poděkovala 
za uplynulý  rok,  ve  kterém  jsme  společně  prožili  šťastné  i  smutné 
okamžiky. 

Zvláštní  poděkování  patří  našim  dobrovolným  spolkům, 
které  se  po  celý  rok  starají  nejen  o  sportovní  a  kulturní  dění, 
ale i o technické  zabezpečení  naší  obce  a  přilehlých  osad.  Věřím, 
že tato spolupráce potrvá i nadále a zároveň bude dále zlepšovat naše 
soužití. 

 Současná doba adventu  je obdobím, v němž  se zamýšlíme 
nejen  nad  uplynulým  rokem,  ale  i  nad  rokem  nadcházejícím. 
Do tohoto času bych vám ráda popřála nejen příjemné prožití svátků, 
plných  rodinné  pohody  a porozumění,  ale především  pevné  zdraví 
v novém roce. 

Blanka Svobodová, místostarostka 

 

CO PŘINESL ROK 2015 A CO SE PLÁNUJE PRO ROK 

2016 
Vážení spoluobčané, 

stěžejním  úkolem  letošního  roku  bylo  pro  zastupitelstvo 

zdárně  dokončit  a  zadministrovat  oba  zděděné  dotační  projekty  – 

Snížení  energetické  náročnosti  budovy  OÚ  a  Oprava  komunikací 

z dotace MMR. Nebylo to jednoduché, v průběhu realizace se objevilo 

mnoho komplikací a překážek, ale podařilo se nám je překonat. 

Velkým  problémem  projektu  pro  budovu OÚ  se  zdála  být 

přeložka elektrického vedení, jejíž realizace obvykle trvá více než rok. 

Díky  neustálému  tlaku  na  ČEZ  a  vstřícnosti  realizátora  firmy  Elmoz 

Czech  jsme  ji měli  hotovou  za  tři měsíce. Celkové  náklady  projektu 

činily 4.552.434,50Kč, jako dotaci jsme obdrželi 3.730.233,40Kč. 

V rámci  projektu  na  opravu  komunikací  jsme  se  prali 

s vysokými  vícenáklady  a  starosti  nám  nadělalo  dodatečně 

požadované  stavební povolení na mostek v Mžížovicích. Při obhlídce 

mostku  a  cest  s vítězným  realizátorem  firmou  BES  jsme  zjistili, 

že rekonstrukce mostku musí  být  rozsáhlejší  a  tedy  nákladnější  než 

bylo  uvedeno  v dotačním  projektu.  MÚ  Benešov  pak  na  základě 

vypracovaného projektu rozhodl, že stavební povolení vyžaduje. 

Kromě  rozsáhlejší  rekonstrukce mostku  v Mžížovicích  bylo 

nutné provést i vícepráce na všech opravovaných cestách. „U Mecků“ 

i  „Pod  lesem“  v Třemošnici  se  zapomnělo  na  odvod  vody,  na  cestě 

„Nad parkem“ v Ostředku na úpravu povrchu před pokládkou asfaltu. 

Vícenáklady na tuto akci se vyšplhaly na 300 tisíc korun, ale na druhou 

stranu máme cesty velmi kvalitně opraveny. Celkové náklady projektu 

činily 1.033.195Kč, jako dotaci jsme obdrželi 684.800Kč. 

Pro nás  z toho plyne  jedno  velké ponaučení do budoucna. 

A sice  to,  že  je  potřeba  postupovat  jinak  než  ad‐hoc  reagovat 

na aktuální  výzvy,  protože  pak  je málo  času  na  kvalitní  zpracování 

projektů a vznikají  tak  zbytečné vícenáklady, které nelze nikdy  zcela 

odstranit,  ale  musíme  se  je  snažit  co  nejvíce  eliminovat.  Lepší 

je připravit  a  doladit  projekty  „do šuplíku“  a  čekat  na  vhodnou 

příležitost. 

Realizace  obou  projektů  byla  velmi  náročná  i  z pohledu 

řízení  cash‐flow  obce.  Měli  jsme  sice  jako  pojistku  sjednaný  úvěr 

od České  spořitelny,  ale  chtěli  jsme  vše  průběžně  financovat 

z vlastních  prostředků  bez  jeho  čerpání,  což  se  nám  díky  investiční 

zdrženlivosti  a  úsporám  v nákladech  na  chod  OÚ  podařilo. 

V porovnání  s rokem  2014  jsme  za  období  leden  až  říjen  uspořili 

na chodu  zastupitelstva  292.000Kč  a  to  jsme  půl  roku  byli  v sedmi 

a pak šesti oproti 5 zastupitelům v roce 2014. 

                   Pokračování na straně 2 
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Za  úspěch  považuji  i  rychlé  vyřešení  problému  s hospodou 

a obchodem.  První měsíce  po  otevření  ukazují,  že  jsme  vybrali  dobře 

a věřím,  že  takto  budou  nový  nájemce  a  podnájemce  pokračovat 

i nadále. 

Jakmile jsme si byli jisti, že oba výše zmíněné dotační projekty, 

i  s nečekanými  vícenáklady,  ufinancujeme,  začali  jsme  s drobnými 

investicemi.  Vylepšili  jsme  sál  v restauraci,  který  je  jediným  větším 

prostorem  obce  pro  pořádání  společenských  a kulturních  akcí  v obci. 

Výměna oken a radiátorů se ukázala jako správný krok. 

Na  žádost  našich  občanů  jsme  vrátili  čekárnu  na  náves 

a vzhledem  ke stavu  stávající  čekárny  v parku  naproti  zámku  jsme 

novou pořídili i tam. 

V Třemošnici  jsme  na  přání  OV  a  místních  obyvatel  zadali 

zakrytí  kanálu  na  návsi.  Obec  hradila  náklady  na  opravu  tarasu 

u hasičárny a odbahnění rybníčku. 

Nesmím  zapomenout na dotaci ve výši   28.000Kč na projekt 

Modernizace  obecní  knihovny  v  Ostředku  ze  Středočeského  fondu 

kultury a obnovy památek ‐ Podpora obecních knihoven. Projekt právě 

nyní  dokončujeme,  v brzké  době  bude  nakoupená  technika  umístěna 

v knihovně a bude sloužit veřejnosti. 

Po  několikaměsíčním  úsilí  a  vleklých  jednáních  se  podařilo 

s ŘSD  dojednat  výsadbu  nového  vánočního  stromu  –  šestimetrové 

kavkazské  jedle.  Poděkování  patří,  dnes  již  bývalé  zastupitelce  paní 

A. Škvorové.  Je  velká  škoda,  že  již  měsíc  od  zasazení  došlo  k jeho 

poškození.  Odborníci  tvrdí,  že  by  se  s tím  měl  strom  vyrovnat, 

ale na vzhledu ulomení původní špičky stopu zanechá. 

To  bylo  ve  zkratce,  co  se  dělo.  Nyní  bych  stručně  nastínil, 

co chystáme na příští rok. 

Prioritou  roku  2016  pro  nás  bude  hasičárna  se  sokolovnou. 

Opětovně  jsme  neuspěli  s  žádostí  o  dotaci.  Projekt  totiž  nešťastně 

spojuje  dva  záměry  a  brání  tak  využít  dílčích  dotací.  Po  konzultaci 

s několika  dotačními  specialisty  a  s ohledem  na  fakt,  že  si  lze  peníze 

levně  půjčit,  jsme  se  rozhodli,  že  v příštím  roce  začneme  s hrubou 

stavbou.  Předpokládáme,  že  část  stavby  realizujeme  z přebytku 

letošního rozpočtu. 

V současné  době  pracujeme  na  projektu  vyčištění  rybníku 

a úpravy  jeho  hráze  v Bělčicích.  Na  podzim  2016  budeme  podávat 

žádost o dotaci. 

Rádi  bychom  opravili  i  další  cesty  v obci.  Aktuálně 

připravujeme  projekt  v rámci  výzvy  MMR  na  obnovu  místních 

komunikací.  Bohužel  vzhledem  k  majetkovým  poměrům 

nemůžeme  žádat  na  opravu  cest  „Za  Holubárnou“ 

ani od „Stibůrků ke mlýnu“, jež by to velmi potřebovaly. 

Hned  na  jaře  chceme  rekonstruovat  dětské  hřiště 

v Ostředku. Prvky vybraly kolegyně Škvorová a Floriánová a nyní 

se  připravuje  dotační  projekt.  Rekonstrukci  budeme  realizovat 

i v případě, že dotaci nedostaneme, ne však v takovém rozsahu. 

V Třemošnici se budeme zabývat budovou bývalé školy, 

protože  důkladnější  statický  posudek  ukazuje  na  havarijní  stav 

stropu. A dále propustkem  silnice  II/113,  který  vede  až  k bývalé 

škole a na místní komunikaci pod bývalým obchodem se zbortila 

jeho klenba. 

Dlouhodobou prioritou pro nás i nadále zůstává zajištění 

kvalitní  pitné  vody,  ale  jak  jsem  již  zmínil,  nyní musíme  počkat 

na studii řešící napojení k přivaděči od Želivky. Pokud nebude  její 

výsledek příznivý, budeme hledat i jiné zdroje vody. 

Touto  cestou  všem  svým  kolegům  ze  zastupitelstva 

i všem, kteří se podílí na chodu obce, velice děkuji za odvedenou 

práci. 

Přeji  vám  všem  šťastné  a  veselé  Vánoce  a  pohodový 

nový rok 2016. 

Ing. Marek Škvor, starosta obce 

VÝZVA	PRO	OBČANY	–	DODRŽOVÁNÍ	KANALIZAČNÍHO	
ŘÁDU	
Vážení spoluobčané, 

důrazně  připomínáme  povinnost  dodržovat  kanalizační 

řád  a zákaz  vypouštění  látek,  které  nejsou  odpadními  vodami, 

do kanalizace. 

V  pondělí  30.  listopadu  došlo  k  poškození  kalu  v  ČOV 

v Ostředku z důvodu velkého množství louhu v odpadních vodách. 

Provozovateli  ‐  firmě  VHS  tak  vznikají  vícenáklady,  které  bude 

muset promítnout do ceny stočného. Děkujeme. 

OÚ Ostředek 

SBÍRKA	OŠACENÍ	
V letošním roce proběhla již druhá sbírka ošacení. Chtěla 

bych  poděkovat  všem,  kteří  věnovali  věci  do  sbírky,  děkujeme 

za vaši ochotu pomáhat. Velké díky patří také paní Drožové, která 

se o sbírku stará. Tentokrát jste přinesli přes 60 balíků. Přišlo nám 

také  poděkování  z Diakonie  Broumov.  Děkují  vám  za  vaši 

obětavost a váš čas a přejí krásné svátky.     RL 

POPLATKY	ZA	ODPAD	NA	ROK	2016	
Známky  se budou prodávat  již od 4.  ledna 2016. Cena 

je 600,‐ Kč za osobu  trvale přihlášenou  i rekreační objekt. Máme 

pro  vás  připravený  stolní  kalendář  na  rok  2016,  tím  vás 

obdarujeme ale až 25.  ledna 2016. Můžete  se  těšit na kalendář, 

kde  vás  potěší  fotografie  z našeho  okolí  a  z pořádaných  akcí. 

Známky  za popelnice  se  budou  prodávat  i  v Třemošnici, 

a to 30. ledna od 15 hod. (v sobotu). 

Blanka Svobodová 
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V prosinci jsme se rozloučili s naším milým spoluobčanem 

Josefem Kobiánem st. z Ostředka, který se dožil 

úctyhodného věku. Všem pozůstalým projevujeme 

upřímnou soustrast. 
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V	BODECH	ZE	ZÁPISŮ	ZE	ZASTUPITELSTVA	

V tomto období proběhla 3 zasedání Zastupitelstva obce 

Ostředek  (dále  jen  ZO).  Další  zasedání  se  uskuteční  v pondělí 

28. prosince. 

Č. 15/2015 z 30. září 

 ZO  schválilo  znění  dodatku  č.  1  ke  smlouvě  o  dílo 
se společností BES s.r.o. 

 ZO  schválilo nákup druhé autobusové  zastávky od  firmy 
Pavel Tůma STAKOV – truhlářství. Cena zastávky 39.800 Kč. 

 ZO  schválilo  umístění  stavby  na  zemní  kabelové  vedení 
VN  v  délce  40m  délkových  na  dobu  určitou  na  pozemcích 
p.č. 173/96 a p.č. 176/2 (20.000 Kč). 

 ZO  schválilo  uzavřít  smlouvu  na  poskytnutí  dotace 
(28.000Kč) z rozpočtu Středočeského kraje (Fond kultury a obnovy 

památek) na projekt „Modernizace obecní knihovny v Ostředku“. 

Na vědomí: 

 U společnosti VRV a.s. bylo objednáno zpracování studie 
„Zásobování  obcí  Ostředek,  Vranov  a  Teplýšovice  pitnou  vodu“ 
(cena 26.500 Kč). 

 

Č. 16/2015 z 5. listopadu 

 ZO  schválilo  ponechání  místního  poplatku  za  provoz 
systému  shromažďování,  sběru,  třídění,  využívání  a  odstraňování 
komunálních  odpadů.  Výdaje  za  období  leden  ‐  září  2015  činily 
334.298 Kč, příjmy 265.800 Kč. 

 ZO  schválilo  pronajmutí  pozemků  p.č.  759/6,  759/1, 
763/1 společnosti AZS 98, s.r.o. (cena 15 Kč/ m2). 

 ZO  schválilo  návrh  dohod  o  podmínkách  odstranění 
dřevin  rostoucích  mimo  les  na  pozemcích  p.č.  948/5  a  1234 
v k.ú. Třemošnice. 

 ZO  vybralo  společnost  Agrodat  jako  dodavatele 
pro projekt „Modernizace obecní knihovny v Ostředku“.  

 ZO  schválilo  obecně  závaznou  vyhlášku  č.  3/2015 
o stanovení  podmínek  pro  pořádání  a  průběh  akcí  typu 
technopárty  a  o  zabezpečení  místních  záležitostí  veřejného 
pořádku. 

 ZO  schválilo  dodavatele  pro  zajištění  zimní  údržby 
komunikací  pro  zimní  sezónu  2015/16  se  SPZV  Ostředek  a.s.  a 
s p. F.  Polesným  za  stejných  smluvních  podmínek  jako  v  sezóně 
2014/15. 

 ZO  schválilo  uzavření  kupní  smlouvy  na  koupi pozemku 
p.č. 777/37 v k.ú. Ostředek. 

 ZO  schválilo  prodej  pozemku  č.  777/5  a  části  pozemků 
č. 910/1, 879, 777/24 v k.ú. Ostředek. 

 ZO  schválilo  úhradu  vícenákladů  ve  výši  99.818,30  Kč, 
které  byly  zadány  firmě  ABP  Consulting  při  realizaci  projektu 
na budově OÚ. 

 ZO  schválilo  vybudování  panelové  cesty  k zásobníku 
plynu dle nabídky ABP Consulting s náklady ve výši 54.943 Kč.  

Na vědomí: 

 Byla  dokončena  obecní  hrobka  na  hřbitově  v Ostředku. 
Vykopání ostatků a  jejich přemístění do hrobky bude  realizováno 
v roce 2016. Předpokládaná cena 100.000 Kč. 

 Obecní knihovna obnovila v úterý 6. října svůj provoz. 

 V Restauraci Ostředek byla realizována výměna radiátorů 
a oken na sále, výměna oken na  toaletách a výměna vchodových 
dveří do restaurace.  

 Byla prodána stará autobusová zastávka za 8.500 Kč.  

 V posilovně  byl  položen  nový  koberec  firmou  FIDUS 
SERVICES (cena 13.412 Kč). 

 Byla nám zamítnuta žádost o krajskou dotaci na projekt 
„Oprava  a  částečná  rekonstrukce AVIE A31 DVS“  pro  nedostatek 
finančních prostředků ve fondu podpory dobrovolných hasičů. 

 Byla nám zamítnuta žádost o krajskou dotaci na projekt 
„Rekonstrukce  budovy  č.p.  57“  pro  nedostatek  finančních 
prostředků ve SFROM. 

Č. 17/2015 z 2. prosince 

 ZO  schválilo návrh  rozpočtu obce Ostředek na  rok 2016 
jako schodkový (příjmy 4.735.100 Kč, výdaje 7.364.080 Kč). 

 ZO  zamítlo  žádost  Posázaví  o.p.s.  na  poskytnutí 
neinvestiční dotace na rok 2016 ve výši 38.000 Kč. 

 ZO  schválilo  poskytnutí  neinvestiční  dotace  ve  výši 
3.000 Kč pro Ochranu fauny České republiky o.p.s. 

 ZO  schválilo  podání  žádosti  o  dotaci  na  MMR  v rámci 
dotačního  titulu  „Podpora obnovy místních komunikací“ na  cestu 
„U Luzumů“ v Třemošnici a na cestu „K Pecinům“ ve Všechvatech. 

 ZO schválilo prodej vozidla AVIA A31.1N za 5.000 Kč. 

 ZO  schválilo  poskytnutí  finančního  příspěvku  ve  výši 
2.000 Kč pro Rytmus Benešov o.p.s. 

 ZO  schválilo  poskytnutí  účelové  neinvestiční  dotace 
ve výši 40.000 Kč pro TJ Sokol Ostředek. 

 ZO  schválilo  záměr  prodloužit  smlouvu  o  zajištění 
provozu  vodohospodářské  infrastruktury  s firmou  VHS  Benešov 
s.r.o. na dobu určitou do 31.12.2020. 

 ZO souhlasilo se směnou  částí pozemku p.č. 765 za  část 
pozemku p.č. 764/1  v k.ú. Třemošnice o stejné výměře. 

Na vědomí: 

 Česká  pošta  zamítla  opakovanou  žádost  o  zřízení 
pobočky  Partner  v  Ostředku  s  odůvodněním,  že  tuto  možnost 
nabízí  jen obcím, kde pobočky  již  jsou nebo byly v nedávné době 

zrušeny.  

 Byla  vybudována  panelová  cesta  k zásobníku  plynu 
společností ABP Consulting a.s. 

 SPZV Ostředek a.s. uhradila pachtovné ve výši 79.092 Kč. 

 S.  Navrátil  dodal  dřevěný  betlém,  sochy  byly  vyřezány 
z lípy  poražené  u  budovy OÚ  kvůli  realizaci  „Snížení  energetické 
náročnosti budovy OÚ“. 

 30.  11.  došlo  k poškození  kalu  v ČOV  z důvodu  velkého 
množství  louhu  v odpadních  vodách.  Problém  musel  být  řešen 
odčerpáním kalu a zaočkováním novým aktivovaným kalem. 

 Veřejné  schůze  proběhly  v Ostředku  v pátek  4.  prosince 
a v Třemošnici v sobotu 19. prosince. 

 

 V pondělí  7.  prosince  rezignovala  paní  A.  Škvorová,  Dis. 
na mandát zastupitele. 

Podrobnější  informace  ze  Zastupitelstva  si  můžete  přečíst 
na internetových  stránkách  obce  Ostředek 
http://ouostredek.cz/uredni_deska.asp  nebo  jste  také  zváni 
na pravidelná  zasedání  Zastupitelstva,  která  jsou  otevřená  i  pro 
veřejnost. 

Zkrácenou verzi zápisů připravila Ing. Veronika Floriánová 
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TROŠKU	ZPRÁV	Z	KLUBU	SENIOREK	ÚSMĚVNÉHO	STÁŘÍ	
Tak tomu bude pomalu rok, co jsme se daly, my seniorky 

z Ostředka a všech okolních obcí, dohromady.  Scházíme  se každý 
měsíc  a  je  nás  dost,  za  což  vám  patří  velký  dík.  To  znamená, 
že jsme milé, kamarádské a úsměvné  ženy. Nadarmo  si neříkáme 
Seniorky úsměvného  stáří. Vzájemně  si  za  to musíme poděkovat. 
Rády  bychom  mezi  sebou  přivítaly  další  a  srdečně  je  zveme, 
protože zasmát se, popovídat si je dar vnesený do našeho staršího 
života. Proto se vždy těšíme na další setkání. 

Musíme  též  poděkovat  panu  vedoucímu  Honzíku 
Lukešovi  a  kolektivu obsluhy  v hostinci  za milé, usměvavé přijetí. 
Díky  si  zaslouží  i  muži,  kteří  sedí  ve  výčepu  u  svého  pivečka 
a panáčků  a  my  jim  do  toho  děláme  hluk  smíchem  a  házíme 
takzvanou  „pavlačovku“, usuzujeme proto,  že  i oni nás  tady mají 
rádi.  

Poslední rozloučení s tímto rokem bude dne 30. prosince, 
na což se moc těšíme a všechny srdečně zveme! 

Na  závěr  bych  chtěla  poděkovat  obecnímu  úřadu 
za výpravu silnice a cesty pro nás starší, kteří tady „nahoře“ žijeme.  

Hezké  Vánoce,  hodně  zdravíčka  a  štěstíčka  vám  všem 
přejí Seniorky úsměvného stáří. Věřte, že život je lepší, než se zdá. 

Vlasta Bokočová 

SETKÁNÍ	SENIORŮ	
Setkání  seniorů  se  uskutečnilo  v  sobotu  3.  října  2015 

v sále  restaurace  v  Ostředku.   Akci  pořádala  obec  Ostředek 
ve spolupráci  se  spolkem  Cesta  pro  venkov.  Setkání  zahájila 
místostarostka Blanka Svobodová přivítáním přítomných a popřála 
všem  radost  z  dětí  a  vnoučat. Děvčata  z  CPV  pod  vedením  paní 
Daniely  Beranové  připravila  pro  seniory  kulturní  vystoupení 
místních dětí,  různé kvízy a  soutěže. Nechyběla ani  tombola,  kdy 
každý vyhrál např. balíček kávy, čaje, kalendář a další užitečné věci. 
Bylo  podáváno  občerstvení  ‐  káva,  chlebíček  a   napečené  sladké 
zákusky.  Během  odpoledne  zahráli  na  harmoniku  a  zazpívali 
manželé Šandlovi z Čakova. 

Blanka Svobodová 

 

SVATOMARTINSKÉ	HUSY	
Pan  Jan  Lukeš,  nájemce  restaurace  v Ostředku,  nás 

o víkendu  12.  až  14.  listopadu  překvapil  svatomartinským menu. 
Mohli jste ochutnat ze tří různých způsobů přípravy husy, nechyběl 
předkrm  z husích  jater  nebo  polévka  s knedlíčky  „kaldoun“. 
Nabídku  obohatila  také  svatomartinská  vína.  V sobotu  večer 
si přišli  na  své  i  milovníci  hudby.  V restauraci  zněla  hudba 
z Moravského  Strážného. Muzikanti hráli na basu, housle  a violu. 
Pan  Lukeš  děkuje  všem,  kteří  přišli.  Doufá,  že  všem  chutnalo 
a program se líbil. Hudbu prý někdy v budoucnu zopakuje. 

A co  je pro vás přichystáno v dalším období? V polovině 
ledna  se můžete  těšit  na  španělskou  kuchyni,  nebudou  chybět 
pokrmy z ryb a mořských plodů. Ke konci ledna vás čeká zvěřinový 
víkend,  zvěřinový  jídelníček  bude  obsahovat minimálně  5  jídel 
právě ze zvěřiny. 

V únoru  se  bude  konat  Hasičský  ples.  Pan  Lukeš  bude 
moc  rád,  když  přijdete,  stejně  tak  v březnu  na  ples  Sokolský. 
Postará se o to, abyste se cítili spokojeně a plánované akce si užili. 

Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 

DIVADELNÍ	ZÁJEZD	DO	PRAHY	
Již  potřetí  jsme  vyjeli  v rámci  divadelního  zájezdu 

pořádaného obcí  za kulturou do Prahy. Tentokrát  jsme  směřovali 
až do centra města do Divadla Bez zábradlí. Milým překvapením při 
nástupu  do mikrobusu  byl  nám  známý  pan  řidič  Jindra Nenáhlo. 
Od 19  hod  nás  čekalo   představení  „Jistě,  pane  premiére!“.  Snad 
mohu  říci  i  za ostatní,  že  se nám hra  s paní Morávkovou, panem 
Heřmánkem,  Županičem  nebo  panem  Zindulkou  opravdu  líbila. 
Divadelní zájezd by se měl konat i napřesrok, a tak je opět na co se 
těšit. 

Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 

LAMPIÓNOVÝ	PRŮVOD	A	VYŘEZÁVÁNÍ	DÝNÍ	
Spolek  Cesta  pro  venkov  ve  spolupráci  s  obcí Ostředek 

uspořádal v  sobotu 31.  října „Vyřezávání  dýní“,  které  se  konalo 
v sále ostředecké restaurace od 16 hod. Akce se zúčastnilo  téměř 
60 dětí a spolu s rodiči zaplnili celý sál. 

Po  vyřezání  dýní  se  děti  a  rodiče  vydali  na  lampionový 
průvod  obcí.  Po  skončení  průvodu  se  uskutečnilo  společné  foto 
a každé  dítě  si  odneslo  domů  vlastnoručně  vyřezanou  krásnou 
dýni. 

 

Blanka Svobodová 

		VYČIŠTĚNÍ	RYBNÍČKU	V	TŘEMOŠNICI	
Třemošňáci  se  pustili  do  vyčištění místního  „rybníčku“. 

Nahrálo  jim  k tomu  letošní  suché  léto,  kdy  rybníček  zcela  vyschl. 
Došlo  k odstranění  náletové  zeleně,  odbahnění  pomocí  bagru 
a vyztužení břehu kamenem. Všem velice děkujeme  za  jejich úsilí 
ke zvelebení obce.   

Ing. Veronika Floriánová 

Foto: Blanka Svobodová 

Foto: Marek Škvor, st. 

Foto: Renáta Lokajíčková
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Během  podzimu  měli  sokolové  velmi  napilno,  protože  byly 

v běhu  jak  fotbalové,  tak  i  stolně‐tenisové  soutěže. Koncem  září  jsme 

uspořádali  turnaj  ve  stolním  tenise  Ostředecký  Votvírák.  Velice  nás 

potěšilo zahájení činnosti dětského oddílu stolního tenisu. Kulturní dění 

v obci jsme obohatili tradičním divadelním představením. 

OSTŘEDECKÝ	VOTVÍRÁK	SE	VYDAŘIL	
Náš oddíl  stolního  tenisu uspořádal v sobotu 26.  září na  sále 

ostředecké  restaurace  2.  ročník  turnaje  ve  stolním  tenise Ostředecký 

Votvírák,  který  je  určen  pro  hráče  OP  Benešovska  a  neregistrované. 

Organizátory  potěšil  velký  zájem  o  turnaj.  Plánovaná  kapacita  byla 

naplněna ve velmi krátkém období po zveřejnění pozvánky. 

Ráno  se  v ostředecké  „pinčesové  aréně“  sešlo  33  hráčů 

z 11 klubů.  Ostředecký  klub  reprezentovalo  deset  hráčů.  Na  všechny 

aktéry turnaje nejprve čekala skupinová fáze. Osm nejvýše postavených 

ze  žebříčku  okresního  přeboru  Benešovska  2014/15  bylo  nasazeno 

do čela jednotlivých skupin. O dalším složení skupin rozhodl los. 

Nejlepší  dva  hráči  z každé  skupiny  postoupili  do  hlavního 

pavouka,  ostatní  si  to  rozdali  v pavouku  útěchy.  Obě  kategorie 

dohrávaly až do určení celkového pořadí. 

 

V hlavní skupině měly ostředecké barvy tři zástupce – Romana 

a Juraje Žydyky a Josefa Lemberka. Nejlépe si vedl Roman Žydyk, který 

vybojoval sošku za celkové 10. místo, když v zápase o 9. místo prohrál 

s divišovským Pekárkem 2:3 na sety.  

Mezi  nejlepší  osmičku  hlavního  pavouka  se  probojovalo  pět 

nasazených  –  Štepánek  z  Louňovic,  Jíša  z  Vlašimi,  Kratochvíl  z  Týnce, 

Šramota  z  Teplýšovic  a  Zdeněk  Kříž  z  Neveklova,  dále  Linhart  st.  ze 

Sázavy,  Lubomír  Kříž  z  Čechtic  a  Pavelka  ze  Cvikova,  který  dostal  od 

pořadatele divokou kartu. 

Třetí místo vybojoval Pavel Linhart starší, který přehrál 3:2 na 

sety vlašimského Petra Jíšu. 

Ve  finále  se utkal Milan Štěpánek  s Josefem Pavelkou. Zápas 

byl velmi dramatický a často se ozýval potlesk přihlížejících. Rozhodnutí 

padlo až v koncovce pátého setu, kdy Štěpánek nevyužil pět mečbolů, 

zatímco  Pavelka  zužitkoval  hned  první  a  radoval  se  z turnajového 

vítězství. 

Na  třech  stolech probíhaly  celý den  líté boje o každý míček. 

K vidění  byly  hezké  akce.  Na  sále  panovala  mezi  hráči  přátelská 

atmosféra. Turnaj krátce navštívil i předseda STK OSST pan Souček. 

Nejlepší  trojice  si  z Ostředku odvezla  speciální medaile 

a dárkové  koše.  Vítězný  Pepa  Pavelka  získal  do  svého  držení 

na jeden rok velký putovní pohár. Hráči na 4. až 10. místě obdrželi 

malou  sošku  stolního  tenisty.  Každý  účastník  turnaje  dostal 

od pořadatelů jako pozornost malou lahev šampaňského. 

Poděkování patří panu JUDr. Tammemu, který se zhostil 

role  hlavního  pořadatele  a  panu  Lukešovi,  nájemci  ostředecké 

restaurace za bezplatné poskytnutí sálu pro uspořádání turnaje. 

STOLNÍ	TENISTÉ	SI	ZVYKAJÍ	NA	VYŠŠÍ	SOUTĚŽ	
Stolní  tenisté  si  zvykají  na  vyšší  soutěž.  Obava 

z neustálých  výprasků,  která  vyplynula  z výprasku  v dubnové 

baráži,  se  naštěstí  nevyplnila. Většinou  sice  prohrávají,  ale  řada 

vysokých porážek  je dána tím, že koncovky zápasů zatím zvládají 

lépe  zkušenější  soupeři.  Potěšitelné  je,  že  naši  bodují  proti 

soupeřům, kteří s nimi bojují o záchranu. V prvním kole remizovali 

naši hráči v Týnci 9:9, což lze ale spíše brát jako ztrátu. Svou dosud 

jedinou výhru si připsali v záchranářském duelu proti Krusičanům. 

Po první polovině soutěže patří našim hráčům poslední dvanácté 

místo. Předposlední céčko Týnce má bodů stejně, ale  lepší skóre. 

Desáté béčko Krusičan má pak o bod více. Nic tedy není ztraceno, 

záchrana je nadále reálná.   

Svou  druhou  sezónu  absolvuje  béčko,  hrající  o  soutěž 

níže,  tedy ve  čtvrté  třídě. Na své konto si připsalo dvě výhry, při 

nichž  jim výrazně pomohli pendlující hráči áčka. Stejně  jako vloni 

se  druhý  tým  často  potýká  s problémem  sestavit  před  zápasem 

kompletní čtyřku. 

DĚTSKÝ	ODDÍL	STOLNÍHO	TENISU	ZAHÁJIL	SVOU	ČINNOST	
V listopadu  se  stal  dlouho  připravovaný  záměr 

o vytvoření  dětského  oddílu  stolního  tenisu  realitou.  Obec 

umožnila umístění dvou  stolů do bývalé posilovny v budově OÚ, 

takže  byl  vyřešen  zásadní  problém,  kde  by  se  děcka  mohla 

scházet.  Dětem  se  každou  středu  věnují  legendy  ostředeckého 

stolního tenisu Jindřich Nenáhlo a Jiří Škvor. Věříme, že vychovají 

pro ostředecký stolní tenis řadu nových nadějí. 

 

Foto: Marek Škvor, st. 
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FOTBALISTŮM	SE	PODZIMNÍ	SEZÓNA	NEPOVEDLA	

Podzimní  sezóna  se  našim  hráčům  příliš  nepovedla. 

Za klíčové  okamžiky  lze  považovat  zranění  špílmachra  Milana 

Škvora  a  neprodloužení  hostování  Jakuba  Horáka.  Konečné 

10. místo po podzimu, ale asi bohužel odpovídá realitě.  

Bez  zlepšení  přístupu  hráčů,  kdy  ven  se  sotva  sejdou, 

nemůžeme  očekávat  zlepšení  a  musíme  počítat,  že  nás  budou 

doma  porážet  i  soupeři  jako  Bukovany.  Ani  ve  čtyřce  totiž  nelze 

vyhrávat jen za historické zásluhy. 

Co  se  týká mládeže,  bohužel  nevyšla  spolupráce  s FKM 

Posázaví,  protože  rodiče  ani  na  jedné  ze  stran  nebyli  ochotni 

přistoupit na hraní na hřišti partnera. Naštěstí se podařilo domluvit 

hostování  dvou  starších  žáků  ze  Soběhrd.  Na  podzim  jsme  hráli 

okresní  soutěž mladších  žáků  7+1  a  okresní  přebor  starších  žáků 

7+1. Na oba týmy čekala pořádná porce zápasů. Svaz měl soutěže 

rozdělit  na  více  skupin  než  hrát  ještě  v  listopadu.  Mladší  žáci 

doplácí  na  skutečnost,  že  se  jedná  z poloviny  o  hráče  přípravky. 

U dětí je každý půlrok znát. Starší žáci začali dobře, ale ke konci jim 

došel  dech  a  bez  doplnění  mladšími  by  několikrát  ani  zápas 

neodehráli. 

OCHOTNÍCI	Z	MARŠOVIC	NÁM	OPĚT	ZAHRÁLI	

Za podpory obce jsme připravili pro milovníky divadla na 

sobotu  14.  listopadu  již  v  pořadí  páté  podzimní  divadelní 

představení. Po roce se u nás v Ostředku představili opět ochotníci 

ze Zornice Maršovice, tentokráte s komedií "Jedna z nás".  

Vzhledem  k  výpadku  proudu  v  odpoledních  hodinách 

bylo divadlo ohroženo. Naštěstí ČEZ závadu včas opravil a divadlo 

se  konalo.  Výpadek  však  patrně  ovlivnil  návštěvu.  Na  autorskou 

hru Jiřiny Hřebičíkové, která si v ní sama zahrála, byly zvědavé jen 

necelé čtyři desítky diváků. 

POZVÁNKA	NA	ZÁVĚR	

Závěrem  bych  vás  rád  pozval  na  5.  ročník  turnaje 

ve stolním  tenise  Silvestrovský  pinčes,  který  pořádáme  na  sále 

restaurace  v neděli  27.  prosince.  Turnaj  je  opět  určen  jen  pro 

domácí,  členy  naší  TJ  a  pozvané  hosty.  K dostání  bude  i  tradiční 

vepřový ovar a po turnaji nám opět přijede zahrát harmonikář pan 

Procházka s kolegou. 

Přeji  vám pohodové a  klidné Vánoce a do nového  roku 

2016 hodně zdraví, štěstí, pohody a spokojenosti. 

Ing. Marek Škvor, předseda TJ 
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OSTŘEDEK	–	STAVBA	MOSTU	

Po  zbourání mostu  přes  dálnici  začala  veškerá  doprava 

na trase Benešov – Sázava jezdit objížďkou přes Ostředek. Nic moc 

příjemného.  Stavba nového přemostění dálnice byla proto  všemi 

toužebně  očekávána.  Dočkali  jsme  se  koncem  září.  Hlášení 

v rozhlase a televizi, že v noci ze soboty 26. na neděli 27. září bude 

přerušován  provoz  na  dálnici D1  kvůli  výstavbě mostu  na  34.km 

dálnice  sice  děsilo  motoristy,  ale  potěšilo  občany  Ostředka. 

Jak to pak ve skutečnosti probíhalo, ukazují naše obrázky. 

Stavba  a  tedy  i  uzavírání  dálnice  začalo  přesně  podle 

programu  ve  20.00  hod.  A  již  za  několik minut  poté  byl  usazen 

první  prefabrikovaný  nosník  (celkem  jich  bude  10)  budoucího 

mostu (obr. 1). 

 

 

Začalo se s polovinou mostu nad  jízdními pruhy směrem 

do  Prahy.  Obrovský  manipulační  autojeřáb  byl  postaven  těsně 

u pilíře uprostřed dálnice,  takže po  celou dobu  stavby byly  trvale 

uzavřeny  pouze  levé  jízdní  pruhy  v obou  směrech.  Organizace 

postupu  stavby  byla  opravdu  obdivuhodná.  Zatím  co  usazovaný 

nosník  nad  pruhy  do  Prahy  ještě  nebyl  odvázán  z  jeřábu, 

už v levém  jízdním  pruhu  na  Brno  byl  na  kamionu  dovezen 

a připraven k montáži další prefabrikát (obr. 2). 

 

To  ale  nebylo  to  nejpodstatnější!  Tím  bylo  ohlašované 

uzavírání dálnice. Pruh na Brno nebyl uzavírán prakticky  vůbec – 

s výjimkou  několika  vteřin,  kdy  se  odjíždějící  prázdný  kamion 

zařazoval  z levého  uzavřeného  pruhu  do  pravého  volného. 

V jízdním  pruhu  na  Prahu  jezdila  auta  ještě  i  v době  zdvihání 

prefabrikátu  z kamionu  (obr. 3  ‐  jedoucí  auto  je  vidět pod  levým 

koncem zavěšeného nosníku). 

 

Provoz byl uzavírán až v okamžiku, kdy montážníci tahem 

lana ze země otáčeli zavěšený nosník do směru napříč dálnice a ten 

se  tedy  dostával  nad  jízdní  pruhy  směr  Praha  (obr.  4).  To  trvalo 

až do  jeho usazení na pilíře 

jen několik minut. Pak už se 

zase jezdilo. 

Prvním  zajištěním 

usazeného  prefabrikátu 

bylo  svaření  jeho  výztuže 

s ocelovou  armaturou 

středního  pilíře  uprostřed 

dálnice (obr. 5). 

Po  usazení 

všech  tří  středních 

nosníků  je  připraven 

k montáži  první  z obou 

krajních prefabrikátů budoucího mostu (obr. 6). 

 

Ty  jsou oba širší o „chodníky“ a zábradlí.  I když v tomto 

okamžiku  je  namontováno  jen  pracovní  ‐  dřevěné  ‐  zábradlí. 

Nechybí  však  ani  odvodnění  budoucího  mostu.  Na  snímku 

je patrné  i  kanalizační  potrubí.  Rozšíření  krajních  nosníků  však 

přináší i komplikace při montáži. Nesouměrné zatížení prefabrikátu 

je třeba vyrovnat, proto se objevuje ještě třetí, vyrovnávací vazák – 

uprostřed (obr. 7). 
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Jeho předepnutí, aby nosník při transportu jeřábem zůstal 

příčně  vodorovný,  bez  náklonu,  není  jednoduché,  vyžaduje 

to opravdu cit a zkušenost. Jak je ze snímku patrné, kdo umí, umí. 

Je  krátce  po  23.  hodině  a  dálnice  na  Prahu  je  opět 

uzavřena.  Nad  ní  se  usazuje  poslední,  pátý  nosník  poloviny 

budoucího mostu silnice 108 Benešov Sázava (obr. 8). 

 

V neděli  ráno byla dálnice opět překlenuta,  zatím  chodit 

však po ní mohou od  té doby pouze pracovníci  stavebních  firem. 

Snad se i my již brzy dočkáme úplného dokončení a uvedení mostu 

do provozu – i pro auta. (autorem fotografií je pan Vintrych) 

Ing. Jiří Vintrych 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

KONCERT	V	KAPLI	

V sobotu  12.  prosince  bylo  možné  prožít  příjemné 

odpoledne  s hudbou  pana  Zavřela  a  jeho  synů  v zámecké  kapli. 

Sanatorium Lotos pořádalo tradiční vánoční koncert. Pozvání platilo 

pro  širokou veřejnost, podívat  se však přišli  i  senioři  ze  sanatoria. 

Kdo  přišel, mohl  si  poslechnout  krásné  vánoční  písně  i  povídání 

pana  Zavřela  o  dřívějších  dobách  a  o  tom,  co  se  kdysi  hrálo 

a zpívalo. Bylo to milé připomenutí vánočního času, který nás čeká, 

ale  také  setkání  přátel  a  všech  lidí,  kteří  se  mohli  vzájemně 

pozdravit. 

Renáta Špalková 

	

	

	

	

	

 

 

Svá životní jubilea oslavili v říjnu až prosinci: 

Marie Havlová z Ostředka 

Marie Říhová z Třemošnice 

Anděla Zemanová z Ostředka 

Anna Štěchová z Ostředka 

Věra Štěchová z Ostředka 

Gratulujeme a přejeme hodně štěstí a zdraví do dalších let. 

Každý měsíc  chodíme  za  občany  naší  obce,  kteří  oslavují  svá 

životní jubilea 60 let a více, abychom jim popřáli mnoho štěstí 

a zdraví do dalších let. 

V prosinci  jsme  byli  pogratulovat  paní  Anně  Štěchové 

ke krásným 85. narozeninám. Tohoto milého úkolu se ujala 

Blanka Svobodová. 

 

Ještě  jednou  paní  Štěchové  přejeme mnoho  radostných  let 

prožitých ve zdraví a spokojenosti. 

RL 

V naší obci se také narodili noví občánci, jsou jimi: 

Tereza Josefína Měchurová z Ostředka 

Patrik Vobecký ze Mžížovic a 

Ondřej Škvor z Třemošnice 

Kalendář na první čtvrtletí roku 2016 

8. ledna – Okrsková výroční schůze hasičů 

5. února – Hasičský ples (Aleš Vojslavský – Studio 95) 

6. února  – Ostředecký halový pohár  2016  ve  fotbale  – mladší 

žáci ‐ hala ZŠ Sázava  

5. března – Dětský karneval 

5. března – MDŽ Třemošnice 

5.  března  – Ostředecký  halový  pohár  2016  ve  fotbale  –  starší 

žáci ‐ hala ZŠ Sázava 

12. března ‐ Sokolský ples (kapela CODA) 

19. března – Kulturní pásmo k 170. výročí narození Svatopluka 
Čecha 

27. března – Velikonoční dílny 
2. dubna – Noc s Andersenem 
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VYSAZENÍ	KAVKAZSKÉ	JEDLE	

Dne  29.  10.  2015  byla  v Ostředku,  v parku  u  hasičské 

nádrže,  vysazena pět metrů  vysoká  kavkazská  jedle.  Tento  strom 

získala  naše  obec  v rámci  náhradní  výsadby,  která  byla  nařízena 

Ředitelstvím silnic a dálnic  ČR  jako kompenzace za kácení stromů 

v souvislosti s modernizací D1.  

Vzhledem k tomu, že požadavek takto vzrostlého stromu 

není  úplně  standardní  a  je  také  značně  finančně  náročný,  tak 

samotnému vysazení předcházela zdlouhavá  jednání a to  jak mezi 

obcí Ostředek a ŘSD, tak i v rámci ŘSD, kde muselo dojít k několika 

schvalovacím  procesům,  než  jsme  měli  jistotu,  že  tento  strom 

opravdu získáme. 

Kavkazská  jedle  pochází  z lesní  školky  ze  severního 

Německa, kde se specializují na pěstování takto vzrostlých stromů 

a  kde  je  cíleně  připravují,  především  jejich  kořenový  bal, 

k finálnímu přesazení. Veškeré náklady spojené s nákupem stromu, 

jeho  transportem,  konečným  osazením  a  následnou  péčí  v délce 

5 let financuje ŘSD.  

V současné době je jedle jištěna kotvícími lany, která mají 

zajistit  stabilitu  stromu  a  jeho  správný  růst.    Lana  budou 

odstraněna nejdříve na jaře roku 2016. 

Původní závěr tohoto článku zněl asi takto ‐ Tento strom 

by měl nahradit stříbrný smrk, který u hasičské nádrže dlouhodobě 

sloužil jako vánoční. Samozřejmě budeme muset pár let počkat než 

budeme  rozsvěcet  tak  velký  strom,  jako  byl  ten  předchozí,  ale 

věřím, že se nám naše trpělivost vrátí v podobě krásné jedle, která 

bude chloubou naší obce po mnoho let.  

Bohužel  chloubou  ani  krásným  vzrostlým  stromem  tato 

jedle  už  nikdy  nebude  a  to  „díky“  netrpělivosti,  uspěchanosti 

a neuposlechnutí  rad  a  instruktáží,  jak  se  k takto  čerstvě 

osazenému  stromu  chovat.  I  přes  informovanost  osob,  které 

se podílí  na  organizování  „rozsvěcení  vánočního  stromu“  a  s tím 

spojených  příprav  s instalací  světelných  řetězů  apod.  došlo 

k zásadním  pochybením.  Od  stromu  byla  uvolněna  kotvící  lana 

a světelný  řetěz byl veden přes  špičku  stromu, kterou  tak  značně 

zatěžoval a ohýbal a silný vítr pak zřejmě dokonal své…. Výsledkem 

je zlomená špička stromu a tím i celkové znehodnocení jedle.  

Je mi  velice  líto,  že  o  strom,  na  který  se  většina  z nás 

těšila,  jsme se nedokázali postarat déle než  jeden měsíc. Nejenže 

nemůžeme  počítat  s pětiletou  následnou  péčí,  která  byla  s jedlí 

spojena, ale obávám  se,  že může být  i narušena  také  spolupráce 

s ŘSD  ohledně  další  náhradní  výsadby,  kterou  máme  jako  obec 

rozjednanou.  Jsou  to  jen  další  efekty  toho,  že  nedbalostí  byl 

nenávratně poškozen finančně nákladný, vzrostlý strom. 

Anna Škvorová, DiS. 

NOVÝ	BETLÉM	V	OBCI	

Jak  jistě mnozí  z vás vědí, v obci byla u Obecního úřadu 

poražena mnohaletá  lípa.  I  když byly důvody  jasné, nebylo  jasné 

jak využít a neznehodnotit starý strom úplně. Přemýšlela jsem tedy 

jak zužitkovat tento krásný strom, když už není možné, aby zdobil 

naši obec. A tak vznikla myšlenka dřevěných soch a betlému. 

Standa  Navrátil 

je vyučený  umělecký 

řezbář,  který  se  zabývá 

vyřezáváním  soch  pro 

různé  kostely,  ale 

i vyřezáváním  jiných 

uměleckých  předmětů. 

Oslovila jsem ho a on pro 

naši obec z lípy vyřezal za 

velmi  příznivou  cenu 

nádherný  betlém.  Naše 

obec  se  tak  může 

pochlubit  opravdu 

originálním  dílem. 

Betlém,  jehož  součástí 

je socha  Marie,  Josefa, 

Ježíška v kolébce a vánoční hvězdy nad Betlémem, byl zpracováván 

po dobu 5 měsíců. Ptala  jsem se Standy,  jak vlastně taková socha 

vzniká. Práce začala samozřejmě přivezením dřeva. Protože  je ale 

čerstvé,  je  to pracnější  a  dřevo  bude  ještě  nějaký  čas  pracovat, 

proto  se  musí  zevnitř  vykotlat.  Následovalo  modelování  figurek 

z hlíny.  Podle  nich  pak  řezbář  nejprve  řeže  velké  kusy  pilou,  pak 

přichází na řadu dláto a jemnější práce.  

Hotový betlém byl přivezen 28.  listopadu na  rozsvěcení 

vánočního  stromu.  Ti,  co  přišli,  se  mohli  potěšit  pohledem 

na nového  Ježíška  v kolébce.  Letos  jsme měly  tedy  betlémy  dva, 

jeden živý jako tradičně a jeden nový, dřevěný. 

 

Sochy měří kolem 150  cm. Kvůli počasí  i jiným možným 

nepříznivým  vlivům  musely  být  odvezeny  a  umístěny 

na bezpečnější  místo.  V příštím  roce  bude  betlém  lépe  zajištěn.  

Na Vánoce  by měl  být  umístěn  v  ostředecké  kapli,  z liturgického 

hlediska  to  nelze  dříve  než  24. prosince.  Kdo  tedy  betlém  ještě 

neviděl,  přijďte  se  potěšit  do  zámecké  kaple.  Chtěla  bych 

poděkovat Standovi za jeho práci, která zůstane mnoho let. Cením 

si  jeho  ochoty,  skromnosti  i  toho,  že  svou  práci  dělá  srdcem. 

Děkujeme.  Pokud  chcete  Standu  kontaktovat  kvůli  nějaké  práci, 

kontakt je stananavr@seznam.cz 

Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 

Foto: Milan Škvor, st.

Foto: Stanislav Navrátil 

Foto: Renáta Lokajíčková 
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Milí čtenáři... 

V  tomto  adventním  čase  se  již  můžeme  ohlédnou  za  téměř 

uplynulým  rokem  2015.  Pro  nás,  ostředecké  hasiče,  to  byl  rok 

velmi smutný. ... 

Velikou radost nám ovšem dělaly naše hasičské děti. Pod vedením 

vedoucí mládeže Kláry Škvorové a jejích pomocníků Milana Škvora, 

Jitky  Špalkové  a  Lucky Chvojkové  se podařilo  rozběhnout  činnost 

i v řadách  nejmladší  hasičské  generace.  Začaly  se  scházet  již 

od jara,  aby  se  připravily  na  podzim,  kdy  je  čekala  první  velká 

zkouška. 

Po letních prázdninách, s nástupem dětí do školy, jsme i my začali 

pravidelně  každou  neděli  s  tréninky  mladých  hasičů.  Motivací 

pro nás bylo podzimní kolo „Hra plamen“, které  jsme se zúčastnili 

s jedním družstvem  starších dětí. 10.  října  jsme brzy  ráno vyrazili 

do  Miličína,  kde  na  nás  čekal  okruh  stanovišť  –  štafeta  4x60, 

střelba  ze  vzduchovky,  topografické  značky,  zdravověda,  fyzická 

zdatnost,  uzlování,  poznání  hasebních  prostředků  a  orientace 

v mapě  s  buzolou.  Všichni  v  pořádku  doběhli  do  cíle.  I  přesto, 

že jsme  obdrželi  hodně  trestných  bodů,  neskončili  jsme 

na posledním místě.  Teď už  víme,  kde máme mezery  a  v  čem  je 

třeba více zabrat.  

 

Konkurence  v  Miličíně  byla  opravdu  veliká  a  především  měla 

zkušenosti z minulých ročníků soutěže. My jsme zde byli nováčky.  

Všichni  se  těšíme  na  jaro,  kdy  začneme    s  dětmi  trénovat  útoky 

s vodou, pro nás prozatím nevyzkoušenou disciplínou, která je však 

nezbytně nutná pro jarní kolo „Hra plamen“. 

Sobota 10.října byla náročný den, protože i dospělí hasiči měli svoji 

velkou akci. Zúčastnili jsme se denního námětového cvičení okrsků 

Ostředek  a  Divišov,  která  se  tentkrát  konala  na  Divišovsku, 

konkrétně ve Lbosíně a na rozhledně Špulka. 

V  sobotu 17.října  jsme uspořádali posvícenskou  zábavu, na  které 

nám zahrála  kapela VAT Milana Včeláka.  

O měsíc později, 17.listopadu jsme sesbírali železný šrot v Ostředku 

a Mžížovicích. 

Na  podzim  se  také  pravidelně,  jako  honci,  účastníme  naháněk  

Mysliveckého spolku Diana Tatouňovice. Odměnou nám  je krásná 

procházka  po  lese  a  také  jedno  z  ulovených  divokých  prasat. 

Všichni  jste  si mohli pochutnat na guláši při  rozsvícení vánočního 

stomu. 

Konec sezóny je obvykle ve znamení příprav na rozsvícení stromu, 

které zaberou všechny  listopadové víkendy. Připravuji se adventní 

věnce  a  svícny,  pečou  a  zdobí  se  perníčky.  I  děti  zdobily  své 

perníčky, vyráběly figurky z marcipánu a velmi je to bavilo. 

V  pátek  27.listopadu  proběhla  v  sále  restaurace  Výroční  valná 

hromada,  kde  jsme  se  tentokrát  sešli  v  opravdu  hojném  počtu. 

Valné  hromady  se  zúčastnilo  i  družstvo  dětí  s  rodiči.  Děti měly 

připravenou prezentaci své činnosti, kterou nám promítaly pomocí 

projektoru  a  nakonec  nás  všechny  obdarovaly  balíčky  s  perníčky 

a marcipánovými figurkami.  

Letošní  rok  byl  tedy  opravdu  ve  znamení  dětí  a  jejich  bohaté 

činnosti.  Jsme moc  rádi,  že  se  nám  začala  formovat  nastupující 

generace. 

Rozsvícení  vánočního  stromu  bylo  naší  závěrečnou  akcí  v  tomto 

roce. Účast byla veliká, páni Zavřelové nám  zahráli krásné koledy 

a všichni jsme si užili příjemnou předvánoční atmosféru. 

Děkujeme  všem  příznivcům  ostředeckých  hasičů  za  podporu 

a přejeme  vám  klidné  prožiti  vánočních  svátků  a  šťastný  vstup 

do nového roku 2016. 

Těšíme se na setkání v novém roce na první akci v PÁTEK 5.2.2016 

na VELKÉM HASIČSKÉM PLESE  v sále restaurace v Ostředku. 

Členové SDH Ostředek 



INZERCE   
 

12  4/2015 

 

 

 

Inzerce: 

Rubrika  inzerce  představuje místo 

pro  občany  a  firmy,  kde  lze 

uveřejnit inzerát. 

 Poplatek činí: 

400 Kč/A4 

200Kč/A5 

100Kč/A6 

50Kč/vizitku 

 nebo řádek až dva řádky inzerátu. 

Řádková inzerce je pro místní 

zdarma. 

Pokud chcete zveřejnit oznámení o 

výročí  svatby,  jubileu,  úmrtí  a 

podobné,  uveřejnění  je  také 

zdarma. 

Milí spoluobčané, 

dovolte  mi  krátké  slovo 

na  závěr  letošního  roku.  Mám 

radost,  že  jsme  vydali  již  tři 

kompletní  ročníky  Ostředeckého 

zpravodaje.  Váš  zájem  mne  těší, 

pravdou  ale  je,  že  tvorba 

zpravodaje  znamená  také  plno 

práce.  Proto  i  nadále  hledám 

všechny,  kteří  chtějí  pomoci  se 

psaním  článků  či  zpracováním 

grafického  formátu.  Tímto  také 

děkuji  všem,  kteří  pomáhají  a 

články do zpravodaje posílají. 

Přeji všem krásné Vánoce 

a šťastný vstup do roku 2016. 

Bc. Renáta Lokajíčková, DiS. 
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